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Zápis  
z 11. mimořádného zasedání Akademického senátu UHK dne 24. dubna 2024 

_____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Mária Hromadová, doc. Martin Šandera, doc. Jiří Lipovský, 
dr. Karel Mls, doc. Martin Paleček, dr. Lukáš Vízek, dr. Richard Thér Bc. Petra Skořepová, 
Mgr. Michal Pajer, Mgr. Dominik Šípoš, Tereza Jelínková, Mgr. Jakub Helvich.  
 
Připojeni online: dr. Libuše Svobodová, doc. Jana Ondráková, dr. Jakub Toman, Lukáš Hromek, 
Bc. Anna Fliegerová, Mgr. Jiří Kos, Bc. Jiří Drtina, Mgr. Veronika Skoupilová, Mgr. Barbora 
Borůvková. 
 
Omluveni: doc. Václav Bělík, Natálie Nývltová. 
 
Hosté přítomni a připojeni online: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, 
prof. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, 
prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. Jan Kříž, děkan PřF, prof. František Vaníček, děkan PdF, dr. Jan 
Prouza, děkan FF, a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (2) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila 
předsedkyně AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 24 členů. 
Předsedkyně informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 22 členů (KAP 11 a SK 
11 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2024 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2025 - 
2026 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor).  

 
Hlasování: pro – 22, proti - 0, zdržel se – 0. 
Program 11. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
 
Bod 1. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2024 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2025 - 
2026 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča sdělil, že předkládá svůj poslední rozpočet, na kterém s ním spolupracoval i budoucí 
rektor. Návrh, s kterým všichni děkani souhlasili, je předložen beze změny v rozpočtové matici. 
Rektor doporučuje senátorům schválení rozpočtu. 
 
Ing. Klicnar představil návrh rozpočtu pro rok 2024 a poděkoval za spolupráci tajemnicím 
a tajemníkovi fakult a Ekonomické komisi AS UHK. Prezentoval vývoj rozpočtovaných prostředků 
za roky 2014–2024, ukazatele na národní úrovni a vývoj rozpočtu ve fixní a výkonové části. Kvestor 
uvedl, že letos rozdělujeme 417 mil. Kč bez příspěvku na energie. Vysvětlil dělení v rámci 
institucionální části dle zažité metodiky, tzn. rozdělení fixní a výkonové části, PPK a společné 
priority a objasnil tok finančních prostředků včetně motivační složky DKRVO. Prezentoval vývoj 
podílu UHK na přidělených financích a návrh rozpadu rozpočtu 2024 podle fakult, přičemž 
tři fakulty rostou a PřF, energeticky nejnáročnější budova, stagnuje. Ing. Klicnar sdělil, že náklady 
na budovy a údržbu se podařilo zachovat na stejné úrovni a podíl nákladů celouniverzitních 
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pracovišť se pohybuje na úrovni 43,2 % volných zdrojů. Kvestor podal informaci k vývoji fondů 
a vlastním příjmům, upozornil na finanční nákladnost rekonstruované budovy PdF a využití financí 
z úrokových sazeb na BÚ. Dále zmínil rozpočet vysokoškolských kolejí, investiční část rozpočtu 
a opravené odhady ve střednědobém výhledu. 
 
Prof. Kuča informoval přítomné o možném navýšení financí pro vysoké školy z MŠMT. 
 
Dr. Svobodová sdělila senátorům výsledek hlasování ekonomické komise o návrhu rozpočtu: 
z celkem 9 členů: pro - 3, proti - 4, zdržel se - 2. Vysvětlila, že ne všichni jsou spokojeni s procesem 
tvorby rozpočtu, upozorňují na méně schůzek kvestora s tajemnicemi, požadují více času 
k prostudování materiálů, řešili e-mobility a rozdělení úroků a vyjádřili námitky k nízkému přídělu 
financí PřF při změně metodiky rozpočtování MŠMT. 
 
Dr. Svobodová podala informaci z jednání RVŠ, která žádá o navýšení financí pro VŠ o 11 miliard. 
 
Diskuse: 
 

• Doc. Paleček řešil důvod, proč EK AS UHK většinově nesouhlasila s předloženým návrhem 
rozpočtu – důvodem není výpočetní chyba, ale vnímání nestabilní situace související 
s výměnou děkanů na fakultách a okolnostmi, za jakých děkani s rozpočtem souhlasili; 
ekonom. komise požaduje, aby byl u změny metodiky výpočtu rozpočtu přítomen 
její zástupce (doc. Paleček, prof. Kuča, Ing. Klicnar). 

 
• Doc. Lipovský sdělil, že bude hlasovat proti schválení rozpočtu z důvodu nesouhlasu 

s poklesem financí pro PřF a vytkl vedení UHK, že nereagovalo na změnu metodiky MŠMT. 
Prof. Kuča namítl, že nikdy na propad ukazatele K nereagovali a rozpočet nepřepočítávali, 
bohužel letos byla změnou metodiky postižena PřF. 
 

• Bc. Fliegerová požádala o srozumitelnější definování metodiky rozpočtu. 
 

• Doc. Kříž potvrdil, že rozumí námitce doc. Lipovského, ale nevidí cestu, jak předložit 
rozpočet jinak; slíbil, že bude transparentní a avizoval změny současné metodiky 
za spolupráce ekonomické komise. 

 
Hlasování: pro - 15, proti - 2, zdržel se – 3 (z technických důvodů 2 senátoři nehlasovali). 
AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2024 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 
2025–2026. 
 
Různé: 
 

• Dr. Svobodová vznesla dotaz na jednání 15. 5. a pravidelná zasedání AS UHK od 7/2024, 
vzhledem k vyblokování termínů ve výuce. 
 

Doc. Kříž přislíbil oznámit termíny na následujícím zasedání AS UHK. 
 
Doc. Tomášková potvrdila, že AS UHK se 15. 5. uskuteční, je ale možné, že v dřívějším čase a na jiné 
budově.  
 
Prof. Kuča vysvětlil, že 15. 5. na univerzitě uvítáme mezinárodní poradní komisi a vzhledem k tomu, 
že květnové zasedání AS UHK bude možná poslední v jeho funkčním období, pozval všechny členy 
k osobnímu setkání. 
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Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK schválil program 11. zasedání. 
2. AS UHK schválil návrh rozpočtu UHK pro rok 2024 a střednědobý rozpočtový výhled 

pro roky 2025–2026. 
 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: 22.  

Hlasování: pro 22, proti 0, zdržel se 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 15. 5. 2024. 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 24. 4. 2024                                                    doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 
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